
 »هوشمندسازي«
راه حل عبور از ناترازي انرژي

به گفت�ه مس�ئولان هوشمندس�ازي در صنايع، راه ح�ل عبور از 
ناترازي ها به ويژه ناترازي انرژي به ش�مار مي رود و اگر داده ها به 
صورت واحد جمع آوري شود، مي توان در اين زمينه با فراهم كردن 
بستر سامانه هوشمند، نقش مهمي در حل معضل ناترازي ايفا كرد. 
به گزارش ايس��نا، هوشمندس��ازي در دنياي امروز به مسئله اي مهم 
براي بهبود كيفيت زندگي و رضايت شهروندان تبديل شده است و اين 
تغييرات مي تواند نقش مؤثري در كاهش مصرف انرژي، صرفه جويي در 

زمان و افزايش امنيت داشته باشد. 
تأثير بر بهره وري انرژي از جمله مواردي اس��ت ك��ه مي توان به عنوان 
مهم ترين مزيت هوشمندسازي به آن اشاره كرد چراكه در يك سيستم 
هوش��مند تمامي اطلاع��ات ورودي و خروجي دس��تگاه هاي برقي و 

الكترونيكي ضبط مي شوند. 
شهروندان مي توانند اين اطلاعات را تحليل و با استفاده از آنها ۱۰ تا ۳۰ 
درصد در مصرف انرژي خانه خود صرفه جويي كنند؛ مزيتي كه با قرار 
گرفتن مان در عصر گرمايش جهاني مي تواند يك راه حل پايدار باشد. 

ناترازي انرژي مسئله اي است كه اخيراً با مطرح شدن آن بيش از گذشته 
بر لزوم توجه بر هوشمندسازي و استفاده از ظرفيت هاي موجود تأكيد 
شده است. برخي ريش��ه اصلي ناترازي انرژي در كشور را تنظيم گري 
اين بازار از سوی نهادهاي دولتي مي دانند كه نظام توزيع انرژي را هم به 
عهده دارند و كارشناسان راه حل ناترازي انرژي را در ايجاد بازار رقابتي 

و نظام تنظيم گري مستقل مي دانند. 
با توجه به شروع خاموشي هاي برنامه ريزي شده از ۲۰ آبان، هر كدام 
از س��ازمان ها از جمله وزارت ارتباطات به نوعي براي عبور از ش��رايط 

پيش آمده راه حل هايي ارائه كرده اند. 
   لزوم تشكيل زيست بوم هوشمندسازي انرژي

 سيدستار هاشمي، وزيرارتباطات و فناوري اطلاعات معتقد است كه 
هوشمندس��ازي در صنايع راه حل عبور از ناترازي ها ب��ه ويژه ناترازي 
انرژي به ش��مار مي رود و وزارت ارتباطات در دولت چهاردهم موضوع 

هوشمندسازي انرژي را به طور جدي دنبال مي كند. 
هاشمي تشكيل زيست بوم هوشمندس��ازي انرژي را به عنوان يكي از 
راهكارهاي علمي و فناورانه براي خروج از ش��رايط كنوني بيان كرد و 
توضيح داد ك��ه در اين زمينه وزارت ارتباط��ات و فناوري اطلاعات به 
صورت جدي ورود كرده و برنامه هايي را در دستور كار قرار داده است. 

   »هوشمندسازي« راه حل عبور از ناترازي انرژي
بر اين اس��اس مي توان گفت كه يكي از موضوع��ات كليدي در بحث 
ناترازي انرژي موضوع مديريت پيك مصرف اس��ت. در هيچ جاي دنيا 
به اندازه پيك مصرف، براي توليد سرمايه گذاري نمي شود چراكه اين 
منابع در زمان غيرپيك بلااستفاده باقي می ماند و هدر مي رود. مديريت 
هوشمند مصرف و كاهش فاصله پيك و ميانگين مصرف راهكاري است 

كه مي توان با استفاده از ابزارهاي هوشمند به آن دست يافت. 

در اين باره محمدمحسن صدر، معاون وزير ارتباطات و رئيس سازمان 
فناوري اطلاعات ايران هم گفته است كه بر اساس قواعد هوشمندسازي، 
موضوع اصل��ي، طراحي مج��دد و ارتقای حوزه فن��اوري اطلاعات در 
زيست بوم انرژي است، يعني همان مديريت ناترازي انرژي كه كشور با 
آن دست به گريبان است، شامل مديريت بهينه مصرف انرژي، مديريت 

يارانه ها و يكپارچه سازي اطلاعات مي شود. 
به گفته وي اگر بتوان داده ها را به صورت واحد جمع آوري كرد، وزارت 
ارتباطات مي تواند در اين زمينه، با فراهم كردن بس��تر اين س��امانه 
هوشمند، نقش مهمي را در رفع معضل ناترازي ايفا كند و براي حل اين 
مسائل نياز به سرمايه گذاري است و اگر بتوان جلوي هدررفت گرفته 
ش��ود، مي توان بخش عمده اي از هزينه هاي سرمايه گذاري را كاهش 
داد. به اعتقاد كارشناسان، با توجه به اينكه دولت متولي رفع ناترازي 
انرژي بوده، لازم است اقدام هايي جدي براي مديريت بهتر منابع انرژي 
انجام ش��ود چراكه همكاري ميان دولت، مجل��س و بخش خصوصي 
مي تواند به ايجاد راهكارهاي مؤثر براي حل مشكلات ناترازي انرژي 
كمك كند. يكي از مهم ترين راه حل ها براي رفع ناترازي و مشكلات 
انرژي، استفاده از ظرفيت هاي ديجيتالي در بحث هوشمندسازي 
است كه در اين زمينه، هيچ راه حل پايدار و اثربخش ديگري وجود 
ندارد و تنها با مديريت هوشمندانه مصرف انرژي است كه مي توان 

با اين چالش مقابله كرد. 
در نهاي��ت تحليلگران ب��راي برون رفت از اين ش��رايط و ع��دم تكرار 
آن توصيه مي كنند زيرس��اخت هاي مورد نياز ارتباط��ي، عملياتي و 
هوشمندس��ازي بايد به صورت امن و پايدار فراهم شود و در اين زمينه 
مي توان به ارتباطات فيبر نوري و پوش��ش تلفن همراه و زيرس��اخت 

ارتباطي اينترنت اشيا  اشاره كرد. 
........................................................................................................................

صندوق بازنشستگي 
منحل و تضعيف نمي شود 

وزير تع�اون، كار و رفاه اجتماعي صندوق بازنشس�تگي را هويت 
بازنشستگان ايران دانس�ت و گفت: صندوق بازنشستگي منحل 

و تضعيف نمي شود. 
 به گزارش مركز روابط عموم��ي وزارت تع��اون، كار و رفاه اجتماعي، 
»احمد ميدري« در نشس��ت هم انديش��ي تدوين »پيوست عدالت« 
درباره طرح اصلاح بنگاهداري در صندوق هاي بازنشستگي در برنامه 
بودجه پيشنهادي ۱۴۰۴ گفت: پيامي نادرست به جامعه بازنشستگان 
انتقال يافته بود كه ما مي خواهيم صندوق بازنشستگي را منحل و وضع 
بازنشس��تگان را بدتر كنيم. ميدري اظهار داش��ت: معتقديم صندوق 
بازنشستگي هويت بازنشستگان ايران است و نمي توان آن را منحل كرد 
و انحلال آن به دولت و جامعه آسيب مي زند و همه دولت ها مي خواهند 

با جامعه خود در ارتباط باشند. 
وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعي گفت: نه تنها به دنبال انحلال صندوق 
بازنشستگي نيستيم، بلكه معتقديم س��اختار آن هم بايد ارتقا يابد تا 
بتوانيم مسائل رفاهي بازنشستگان را مثل بيمه تكميلي و درماني ارتقا 
دهيم و ورزش سالمندان را گسترش و خانه هاي اميد را به كانون هاي 

بازنشستگان تبديل كنيم، اما متأسفانه پيام بد منتقل شد. 
 وي گفت: هدف افزايش كارآم��دي در اقتصاد ايران و افزايش عدالت 
بود و مي خواستيم ش��ركت هاي موازي را اصلاح كنيم تا دولت بتواند 
زندگي بازنشستگان كشوري را از نوس��ان سود شركت ها نجات دهد 
كه قدمي به سمت بهبود وضعيت بازنشستگان است اما در انتقال پيام 
به جامعه ناتوان بوديم و نتوانستيم و احتمال دارد در تحقق اين هدف 
موفق نباش��يم.  وزير كار افزود: هر كاري در حوزه عدالت مي خواهيم 
انجام دهيم بايد به اينك��ه چگونه پيام را مي توان درس��ت به جامعه 
منتقل كرد، با قدرت كار كنيم، در غير اين صورت درباره آرمان هايي 

مثل عدالت هم موفق نخواهيم بود.

يك ميليارد ليتر سوخت مايع كه كسي گردن نمي گيرد
از مخازن ش�ركت ملي پخش فرآورده هاي نفتي كه س�وخت مايع نيروگاه ها بارگيري 
مي شود تا زمان رسيدن به نيروگاه و ورود اين سوخت به مخازن نيروگاه ها، نه شركت ملي 
پخش و نه مالكان نيروگاه ها، مسئوليت سوخت را در اين حدفاصل به گردن نمي گيرند. 
به گزارش تسنيم، ششم آذرماه محمدباقر قاليباف، رئيس مجلس شوراي اسلامي در نشست 
علني مجلس شوراي اسلامي، در جريان رس��يدگي به گزارش كميسيون انرژي در خصوص 
قطعي برق در فصل سرد و تأمين سوخت نيروگاه هاي حرارتي كشور گفت: روزانه بين ۲5 تا 
۳۰ ميليون ليتر فرآورده از كشور قاچاق مي ش��ود، ترديد نكنيد اين قاچاق سازماندهي شده 
است و مراكز توليد و مصرف كننده هاي اصلي اولين تهيه كننده هاي اين قاچاق هستند. اين 
حرف را با اطلاع بيان مي كنيم پس آيا نبايد چاره انديشي كرد؟ مهم اين است كه مسئله را به 
رسميت بشناسيم. پس از اظهارات رئيس قوه مقننه، نعمت الله نجفي، مدير عمليات شركت 
ملي پخش فرآورده هاي نفتي ايران در يك برنامه تلويزيوني از ابعاد جديد قاچاق سوخت پرده 
برداشت و گفت: توزيع سوخت نيروگاه ها بر اس��اس آيين نامه۴۴ مواد 5 و 6 قانون مبارزه با 
قاچاق انجام مي شود و بايد الگوي مصرف مشخصي براي توزيع سوخت نيروگاهي تدوين شود، 
چراكه ممكن است بس��ياري از فرآورده هاي انتقال يافته به نيروگاه ها نرسد يا به جاي توليد 
برق در مصارف ديگري به كار گرفته شود، س��الانه حدود يك ميليارد ليتر سوخت نيروگاهي 

ارسال شده در مسير منحرف مي شود و به نيروگاه نمي رسد.
اين گفته، واكنش مسئولان شركت توليد برق حرارتي را به دنبال داشت، به طوري كه ناصر 
اسكندري، سرپرست معاونت راهبري توليد شركت برق حرارتي در اين خصوص گفت: اگر 
سوخت مصرفي در مسير فرايند تحويل با تخلف مواجه شود در مالكيت نيروگاه هاي كشور 
نيست، از زماني كه سوخت وارد مخزن مي شود به هيچ وجه امكان قاچاق از اين مخازن وجود 
ندارد، چراكه به محض اينكه نفتكش وارد نيروگاه مي شود، به صورت اتوماتيك روي باسكول 
ورودي نيروگاه وزن س��نجي و پارامترهاي فيزيكي آن كنترل و ميزان ناخالصي آن پايش و 

تمامي مشخصات بارنامه، تانكر، وزن و پارامترهاي سوخت ثبت مي شود.  
...............................................................................................................................................................

 امكان توليد ۵۰۰ مگاوات برق 
از لجن تصفيه خانه هاي فاضلاب

ظرفيت توليد ۵۰۰مگاوات برق را از تأسيسات ايجادشده در تصفيه خانه هاي كشور داريم. 
به گزارش روابط عمومي وزارت نيرو، س��يدمرتضي احتش��امي، مدي��ركل دفتر نظارت بر 
بهره برداري فاضلاب شركت مهندس��ي آبفاي كش��ور از توليد ۱6۰كيلو وات برق از هر تن 
لجن تصفيه خانه خبر داد و اين مسئله را از مهم ترين ويژگي هاي لجن هاي تصفيه خانه هاي 
فاضلاب برش��مرد. وي گفت: امروز موضوعي كه مغفول مانده لجن تصفيه خانه اس��ت كه 
مي تواند ارزش افزوده اي براي صنعت باشد، زيرا روزانه بالغ بر 6ميليون مترمكعب پساب در 
كشور داريم كه تصفيه مي شود و اگر لجن آن را حس��اب كنيم، ظرفيت خوبي براي صنعت 
به حساب مي آيد و بايد از اين س��رمايه به بهترين شكل استفاده شود. مديركل دفتر نظارت 
بر بهره برداري فاضلاب شركت مهندس��ي آبفاي كش��ور تصريح كرد: ۲۰سال پيش وقتي 
تصفيه خانه هاي فاضلاب را طراحي مي كرديم، ش��ايد هيچ نگاهي به پساب وجود نداشت و 
تلاش مي كرديم تصفيه خانه ها را در جايي احداث كنيم كه پساب آن را بتوانيم دور بريزيم، 
اما امروز با توجه به محدوديت منابع آبي و مالي به اين نتيجه رس��يده ايم كه پس��اب عنصر 

ارزشمندي است كه مي تواند در متعادل سازي منابع آبي كمك كند.

مجوز واردات خودروی جانبازان به كام دلالان
شركت هايي كه از سوي بنياد شهيد براي ثبت نام و ثبت سفارش معرفي شده اند، حق العمل كاري هاي متفاوتي طلب مي كنند كه غيرقانوني است

بهناز  قاسمی
  گزارش

خودروهاي وارداتي جانبازان بدون سود بازرگاني 
كه قرار ب�ود مزيتي ب�راي جامعه 3۰ ه�زار نفري 
جانبازان سرافراز داشته باشد، اين روزها به دليل 
نامش�خص بودن واردات ب�ا دلار آزاد ي�ا نيمايي 
به چال�ش جدي متقاضيان تبديل ش�ده اس�ت. 
جانب�ازان حداق�ل باي�د 2 ميلياردو8۰۰ ميليون 
تومان بابت اين خودرو ها واريز كنند، در حالي كه 
پرداخت چنين مبلغي در توان مالي هيچ كدام از 
آنها نيست. خبر هاي رس�يده حاكي است برخي 
ش�ركت هاي واردكننده خودرو، پرداخت صفر تا 
صد هزينه هاي واردات را به متقاضيان پيشنهاد 
مي دهند اما فقط سود 9۰۰ تا يک  ميلياردي عايد 
جانبازان مي شود. برخي ديگر نيز به ازاي گرفتن 
امتي�از، از متقاض�ي براب�ر قيمت خودرو س�فته 
دريافت مي كنند. اين تخلفات در حالي است كه 
رئيس بنياد شهيد از رفع موانع و چالش هاي اين 
طرح خبر مي دهد ام�ا آنچه اتفاق افتاده اس�ت، 
نشان مي دهد متأسفانه وزارت صمت يا نهاد هاي 
نظارت�ي در مواجه�ه ب�ا تخلف�ات و چالش هاي 
موج�ود همچن�ان س�كوت اختي�ار كرده اند؛ نه 
پيگيري و نه با متخلفان برخورد قانوني مي كنند. 

        
»باهم مي ريم دفترخونه قرارداد مي نويس��يم و پول 
رو همون ج��ا برات واريز مي كنم« اي��ن را يك دلال 
به جانباز ۷۰ درصدي مي گويد كه پولش نمي رس��د 

خودروي وارداتي بدون سود بازرگاني را بخرد. 
اين دلال می گويد: »مث��لًا ۱/5ميليارد مي دم حواله 
يك خودروي خارجي رو از جانباز ۷۰ درصد مي خرم، 
به جاش بايد يه س��فته به قيمت ماشين به من بده. 

هيچ خطري هم ندارد.«
مطابق لايح��ه بودجه امس��ال، وزارت صمت مكلف 
اس��ت به جانبازان 5۰ درصد و بالاتر كه در سال هاي 
گذشته از تس��هيلات موضوع ماده ۴5 قانون جامع 
خدمات رس��اني به ايثارگران اس��تفاده نكرده اند، با 
معرفي از سوي بنياد ش��هيد و امور ايثارگران، مجوز 
واردات يك دس��تگاه خودروی متناسب با وضعيت 
جانبازي ايثارگر با رعايت قوانين و مقررات ارائه كند. 
قانون تحويل خودرو به جانبازان بالاي 5۰ درصد كه 
داراي مشكل حركتي هستند، سال گذشته به تصويب 
رس��يد اما به آن عمل نش��د. اخيراً آيين نامه واردات 
خودروی جانبازان مش��مول مجدداً در هيئت دولت 
به تصويب رسيد و به اصطلاح موانع آن برداشته شد، 
اما آنگونه كه جانبازان مشمول اين طرح مي گويند، 
نظارتي بر عملكرد شركت هاي واردكننده نيست و به 
دليل قيمت گران اين خودروها، بسياري از مشمولان 
اين ط��رح نمي توانن��د از مزيت خري��د خودروهاي 

خارجي بدون سود بانكي برخوردار شوند. 
يكي از جانب��ازان ۷۰ درصد كه مش��مول اين قانون 
می ش��ود در گفت وگو با »ج��وان« از تضييع حقوق 
مي گوي��د و تأكيد مي كند: ب��راي خريد خودروهاي 
داخلي به جانبازان 5۰ درصد تا س��قف ۲۷۰ ميليون 

تومان تس��هيلات مي دهند، اما براي جانبازان بالاي 
5۰ درصد كه مي توانند خودروي وارداتي خريداري 
كنند، نه تنها تسهيلاتي تعلق نمي گيرد، بلكه بسته 
به نوع خودرو، حداقل بايد ۲ ميلي��ارد 8۰۰ ميليون 
تومان واريز ش��ود. در حالي كه رئيس بنياد شهيد از 
رفع موانع اجراي اين قانون در رسانه ها خبر مي دهد 
اما هنوز مشخص نيست اين خودروها با قيمت ارز آزاد 

با جانبازان محاسبه مي شود يا ارز نيمايي. 
محمدرضا موس��وي مي افزايد: ش��ركت هايي كه از 
سوي بنياد شهيد براي ثبت نام و ثبت سفارش معرفي 
شده اند، حق العمل كاري هاي متفاوتي طلب مي كنند 

كه غيرقانوني است. 
به گفته س��عيد اوحدي، رئيس بنياد ش��هيد و امور 
ايثارگران هزينه كارگزاري شركت ها به دستور وزير 
صمت از ۱5 به ۱۰ درصد كاهش يافته است، در حالي 
كه در عمل اين شركت ها از متقاضيان ۱5 تا ۲۰ درصد 
هزينه كارگزاري طلب مي كنند. ب��ه عنوان مثال از 
يكي از دوستانم كه جانباز ۷۰ درصد است و خودروي 
مشابه خودروي من را ثبت نام كرده ۳۰۰هزار تومان 
و از بنده ۳85 هزار تومان اخذ كرده است. كاملًا واضح 
اس��ت بنياد ش��هيد يا وزارت صمت هيچ نظارتي بر 

عملكرد اين شركت ها ندارند. 
موسوي تأكيد مي كند: روند ثبت نام اين خودرو ها به 
اين صورت است كه ابتدا بايد ۲۰ درصد قيمت خودرو 
را علي الحساب واريز كنيم، اما هنوز مشخص نيست 

اين ۲۰ درصد با ارز چه نرخي محاسبه و اخذ مي شود. 
بعد از آن بايد در نوبت تخصي��ص ارز بمانيم و بعد از 
تخصيص ارز از سوي بانك مركزي شش ماه فرصت 
داريم همه وجه درخواستي شركت هاي واردكننده 
را واريز كنيم. طبق اطلاعم ح��دود ۳۰ هزار يورو به 
جانبازان ۷۰ درصد و ۲5 هزار ي��ورو به جانبازان 5۰ 
تا 6۰ درصد، ارز تخصيص مي يابد كه معادل قيمت 
اين ارز، يك ماشين را انتخاب كرده ام. دو سال است 
امتياز اعطايي به جانبازان را در بوق و كرنا كرده اند، 
دريغ از يك مورد تكميل ثبت نام و تحويل خودروي 

خارجي. 
   دلالاني كه از طرح جانبازان 

منتفع مي شوند
موسوي از جولان دلالان و سوءاستفاده آنها از ناتواني 
مالي برخي مش��مولان اي��ن طرح خب��ر می دهد و 
مي افزايد: برخي دلالان براي خريد امتياز مشمولان، 
9۰۰ ميلي��ون ت��ا يك  ميلي��ارد تومان ب��ه جانبازان 
پيش��نهاد مي دهند، در حالي كه خودشان سود ۷ تا 
8 ميلياردي نصيب شان مي شود. برخي ديگر نيز صفر 
تا صد هزينه ها را به عه��ده مي گيرند، خودرو را وارد 
مي كنند، قيمت گذاري و مي فروش��ند، هزينه هاي 
خود را از مبلغ ف��روش برمي دارن��د و از مبلغ مانده 
۳۰ درصد سود خود را كم مي كنند و باقي مانده پول 
كه در حد همان يك  ميليارد تومان اس��ت به جانباز 

مي پردازند. 

وي مي گويد: وقتي طرحي از س��وي بنياد ش��هيد و 
دولت به عنوان امتياز ويژه به جانبازان اعلام مي شود، 
انتظار مي رود دست انداز هاي آن با همكاري اين دو 
نهاد رفع شود، اما متأسفانه چالش ها همچنان وجود 
دارد و متأس��فانه رئيس بنياد شهيد طوري صحبت 
مي كند كه ظاهراً همه موانع برداشته شده، اما عملًا 

مشكلات همچنان رفع نشده است. 
  اخذ س�فته به ازاي خريد امتي�از خودروي 

خارجي 
علاوه بر مواردي كه موسوي درباره چالش هاي خريد 
خودروي خارج��ي به خبرنگار ما اع��لام كرد، موارد 
ديگري درباره سوءاستفاده از امتياز جانبازان وجود 
دارد كه متأس��فانه وزارت صمت يا نهاد هاي نظارتي 
در مواجهه با آن همچنان سكوت اختيار كرده اند؛ نه 

پيگيري  و نه با متخلفان برخورد قانوني مي كنند. 
به عنوان مث��ال، برخي از دلال ه��ا قيمت هايي مثل 
۲ميليارد يا ۲/5 ميليارد يا بيش��تر ب��راي خودروي 
جانبازان ۷۰ درصد يا ۷۰ درصد ويژه و براي جانبازان 
كمت��ر از ۷۰ درصد هم قيمت پايين تري پيش��نهاد 
مي دهن��د و چندبراب��ر مبل��غ واريزي از او س��فته 
مي گيرند، اين در حالي است كه قيمت اين خودروها 
تا ۱۰ ميليارد تومان يا حتي بيش��تر هم ممكن است 
برسد و جانباز هم بايد همان قدر سفته بدهد. دلال در 
پاسخ اين سؤال كه چه تضميني است سفته به اجرا 
گذاشته نشود، گفت: »جانباز پشت سفته مي نويسد 

»به شرط تحويل ندادن ماشين«، اين در حالي است 
كه هنوز هيچ حواله اي براي اين خودروها صادر نشده 
و جانبازان ب��راي احراز مالكيت خود ب��ر خودروها، 
چيزي جز اسكرين شات از صفحه س��امانه انتخاب 

خودروي وارداتي ندارند. 
مجتبي قاسمي، معاون حقوقي و امور مجلس بنياد 
ش��هيد و امور ايثارگران با اش��اره به اينكه قانونگذار 
مش��خص كرده اس��ت اموال منقول زمان��ي واگذار 
مي ش��ود كه به نام فرد صادر شده باش��د، مي گويد: 
»خريد و فروش حواله در اين م��ورد جايگاه قانوني 
ندارد.« در گزارشي كه فارس در خصوص جانبازان 
مش��مول اين طرح منتش��ر كرده، جانباز ۷۰ درصد 
ديگري كه قصد انجام اين معامله و فروش حواله اي 
را كه هنوز برايش صادر نشده است، دارد، مي گويد: 
»من كه نه پولي دارم و نه جوني كه بتونم زندگي مو 
بچرخونم. مي خوام با اين پول هم يه جهيزيه جمع و 
جور برا دخترم بگيرم هم يه خونه نقلي برا پسرم رهن 
كنم كه بعد پنج سال نامزدي بتونه دست زنشو بگيره 
بره سر خونه زندگيش. براي همين بنز انتخاب كردم 
و ۲ ميلياردو۴۰۰ فروختمش. ۱5 ميليارد تومن هم 

سفته دادم به دلال.« 
جانباز ش��يميايي و قطع نخاع غلامحسين رحمتي 
كه يكي از ۳۰ هزار مش��مول واردات خودروي بدون 
سود بازرگاني است، مي گويد: »با 6۰سال سن هنوز 
مستأجرم و هر سال با ويلچر بايد زن و بچه رو بردارم 
اثاث كش��ي كنم. پول دوا و درمونم نمي ذاره چيزي 
جمع بشه تا بتونم بذارم روي پول پيش خونه. تويوتا 
رو يك ميليارد فروختم تا بتونم يه خونه نقلي بخرم، 

اما دلال از من 6 ميليارد ضمانت گرفت.«
امضاكننده سفته يا اسناد تجاري خطرات و مشكلاتي 
را به جان مي خرد. قانون مي گويد كه اگر به هر دليلي 
بين دارنده سند تجاري و متعهد )امضاكننده( سند 
تجاري اختلافي به وج��ود آيد و دارن��ده به مراجع 
قضايي مراجعه كند، صادركننده سند قضايي مكلف 
است وجه مندرجه در سند تجاري را پرداخت كند. 

قاس��مي كه معاون حقوقي بنياد ش��هيد هم است، 
مي گوي��د: »اين موض��وع سوءاس��تفاده دلال ها از 
شرايط خاص بعضي از ايثارگران است. اين جانبازان 
يا اطلاع��ي از قواني��ن و مقررات ندارند ي��ا به دليل 
ش��رايط خاصي كه دارند، ناگزير مي ش��وند اين كار 

را انجام دهند.«
وي س��پس به جانبازان توصيه كرد صبر كنند دوره 
واردات از سوی وزارت صمت، بانك مركزي و سازمان 
توس��عه تجارت انجام ش��ود و خودروها ثبت پلاك 
شوند، سپس با كمك مشاوران حقوقي بنياد شهيد يا 
خارج از بنياد وارد معامله شوند تا هم دچار مشكلات 
حقوقي و مادي نشوند، هم سود بيشتري نصيب شان 
شود. بنياد شهيد و س��ازمان توسعه تجارت تاكنون 
اعلام نكرده اند چند درصد از ۳۰ هزار جانباز مشمول 
اين طرح ثبت سفارش كرده اند و پيگيري ها تاكنون 

از اين دو مرجع قانوني بي نتيجه مانده است.

محسن ونايی   |    ايرنا

آگهى قانون تعيين تكليف اراضى وساختمانهاى فاقد سند رسمى شهرستان خرم آباد-سرى ( 433) جمعى

نظر به دسـتور مـواد 1 و 3 قانون تعييـن تكليف وضعيـت اراضى و 
سـاختمان هاى فاقد سـند رسـمى ،املاك متقاضيانى كه در هيات 
موضوع ماده يك قانون مذكور مستقر در واحد ثبتى خرم آباد  مورد 
رسيدگى و تصرفات مالكانه و بلا معارض آنان محرز و راى لازم صادر 
گرديده جهت اطلاع عموم به شرح ذيل  در دو نوبت آگهى مى گردد. 
در صورتى كه هركس نسـبت به صدور سند مالكيت بنام متقاضيان 
اعتراض داشته باشد مى تواند از تاريخ انتشار اولين آگهى به مدت دو 
ماه  اعتراض خود را كتباً به اداره ثبت اسناد واملاك محل تسليم وپس 
از اخذ رسيد ظرف مدت يكماه از تاريخ تسليم اعتراض دادخواست 
خودرا به مراجع محترم قضايى تقديم وگواهى تقديم دادخواست را به 
اداره ثبت محل تحويل نمايد، در صورتى كه اعتراض در مهلت قانونى 
واصل نگردد، يا معترض گواهى تقديم دادخواست به دادگاه عمومى 
محل ارائه نكند، اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالكيت مى نمايد و 

صدور سند مالكيت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نيست .
     تاريخ  انتشار نوبت اول  : (1403/09/12 )       نوبت دوم: (1403/09/27 ) 

1 – تقاضاى «آقاى سيدعليداد موسوى فر» فرزند «سيدكريم» نسبت 
به «ششـدانگ زمين مزروعى» بمسـاحت «18477,34» مترمربع 
مجزى شده از پلاك شماره «14» فرعى از «79» اصلى واقع در بخش 

«9» خروجى از مالكيت مالك اوليه «سيدكريم دليرنيا»
 2- تقاضاى «آقاى محمد ترابى» فرزند «عيسـى خان» نسـبت به 
«ششدانگ يك باب ساختمان» بمساحت «180,45» مترمربع مجزى 
شده از پلاك شماره «10046» فرعى از «3» اصلى واقع در بخش «4»  

خروجى از مالكيت مالك اوليه «گشسب سبزى دره گرمى»
3- تقاضاى «آقاى رسول رستمى نژاد» فرزند «شيرمحمد» نسبت به 
«ششدانگ زمين مزروعى» بمساحت «8219,300» مترمربع مجزى 
شده از پلاك شـماره «61» فرعى از «51» اصلى واقع در بخش «5»  

خروجى از مالكيت مالك اوليه « خود متقاضى»
4 - تقاضاى «آقاى هـادى دولت شـاه» فرزند «مهدى» نسـبت به 
«ششـدانگ زميـن مزروعـى» بمسـاحت «6742,64» مترمربـع                   

مجزى شده از پلاك شماره «26» فرعى از «9» اصلى واقع در بخش 
«4»  خروجى از مالكيت مالك اوليه «خود متقاضى»

5 - تقاضاى «آقاى على اميدى» فرزند «عزيز» نسبت به «ششدانگ 
زمين مزروعى» بمساحت «2484,81» مترمربع مجزى شده از پلاك 
شـماره «245» فرعى از «27» اصلى واقع در بخش «2»  خروجى از 

مالكيت مالك اوليه «خود متقاضى»
6- تقاضاى «آقاى على اميدى» فرزند «عزيز» نسبت به «ششدانگ 
زمين مزروعى» بمساحت «9444,85» مترمربع مجزى شده از پلاك 
شـماره «241» فرعى از «27» اصلى واقع در بخـش «2» خروجى از 

مالكيت مالك اوليه «خود متقاضى»
7 - تقاضاى «آقاى على اميدى» فرزند «عزيز» نسبت به «ششدانگ 
يك قطعه باغ» بمساحت «22407,8» مترمربع مجزى شده از پلاك 
شـماره «243» فرعى از «27» اصلى واقع در بخش «2»  خروجى از 

مالكيت مالك اوليه «خود متقاضى»
8 - تقاضاى «آقاى على اميدى» فرزند «عزيز» نسبت به «ششدانگ 
زمين مزروعى»   بمسـاحت «9413» مترمربع مجزى شده از پلاك 
شـماره «244» فرعى از «27» اصلى واقع در بخش «2»  خروجى از 

مالكيت مالك اوليه «خود متقاضى»
9 - تقاضاى «آقاى على اميدى» فرزند «عزيز» نسبت به «ششدانگ 
زمين مزروعى»  بمساحت «6478,14» مترمربع مجزى شده از پلاك 
شـماره «242» فرعى از «27» اصلى واقع در بخش «2»  خروجى از 

مالكيت مالك اوليه «خود متقاضى»
10- تقاضاى «خانم ماه سلطان بهاروندى» فرزند «مرادى» نسبت به 
«سه دانگ مشاع از ششدانگ زمين مزروعى»و «آقاى محمدحسن 
بهاروندى » فرزند «داقر» نسبت به «سـه دانگ مشاع از ششدانگ 
زمين مزروعى » بمسـاحت «19961» مترمربع مجزى شده از پلاك 
شـماره «234» فرعى از «34» اصلى واقع در بخش «2» خروجى از 

مالكيت مالك اوليه «عيدى راست پور خرم ابادى»   

صيدآقا نجفوند دريكوندى                               
  رييس اداره ثبت اسناد و املاك خرم آباد

شناسه آگهى:1837141
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